
1/3

kuryr 23. ledna 2023

Když Halík prosí Boha o podporu Petra Pavla
infokuryr.cz/n/2023/01/23/kdyz-halik-prosi-boha-o-podporu-petra-pavla

Je otázkou, jestli by se představitelé křesťanské církve

neměli místo toho, aby svým jednáním ještě více přilévali

olej do ohně, raději neměli snažit usmiřovat na dvě

poloviny rozdělený národ.

Jak jsem se dočetl včera v článku zde na iDnes, známý kněz a

prezident České křesťanské akademie Tomáš Halík se přidal k řadě

veřejně známých osobností, které před druhým kolem

prezidentských voleb podpořily Petra Pavla. Vítězství generála ve

výslužbě mu zřejmě leží na srdci tolik, že se s žádostí o jeho podporu

obrátil směrem k nebesům, když na adresu jeho protivníka Andreje

Babiše doslovně prohlásil: „Milý Ježíšku, prosím tě o pomoc poslat

Andreje Babiše tam, kam patří. Pražský hrad to určitě není, to by se

naši svatí a naši králové, kteří jsou tam pohřbeni, museli obracet v

hrobech!“

Ve svém proslovu navíc poděkoval Bosým karmelitánům za to, že se v

úterý dopoledne v tomto týdnu rozhodli zavřít kostel Pražského

Jezulátka na Malé Straně poté, co prezidentský kandidát Andrej

Babiš oznámil svůj úmysl ho navštívit. Dle Halíka tak zabránili

dalšímu zneužití Jezulátka v politické kampani, která je dle jeho

mínění plná lží, podvodů, demagogie a nenávisti.
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Že je prezidentská kampaň před druhým kolem plná lží, demagogie a

především nenávisti, v tom má bohužel monsignore Tomáš Halík

pravdu. Otázkou ovšem je, jestli by se představitelé křesťanské církve

neměli místo toho, aby svým jednáním ještě více přilévali olej do

ohně, raději neměli snažit usmiřovat na dvě poloviny rozdělený

národ.

Už počin pražských karmelitánů mi přišel trochu trapný. Někdo sice

může oprávněně kroutit hlavou nad tím, že zrovna Andrej Babiš

jakožto předlistopadový člen KSČ chtěl návštěvou kostela Pražského

Jezulátka získat přízeň věřících voličů, ovšem na druhou stranu v

kostele se neměl odehrávat žádný politický mítink či setkání s voliči.

A dle křesťanského učení by ve vstupu do církevního svatostánku

nemělo být zabraňováno nikomu, ani kdyby například šlo o vraha

nebo mnohokrát trestaného recidivistu. Ještě mnohem trapnější pak

byl proslov jednoho kněze na nedělní bohoslužbě v Rokytnici nad

Rokytnou (viz odkaz zde), který svým farníkům sdělil, že doufá, že

nikdo z nich nevolil v prvním kole Andreje Babiše, a vyzval je, aby se

k tomu případně nehlásili, neboť by jim v takovém případě ublížil.

Rokytnický farář později tvrdil, že šlo jen o vtip – pokud ano, pak

tedy byl hodně nepovedený, neboť to, co se v první polovině kampaně

před druhým kolem odehrává, opravdu často k smíchu není.

Andrej Babiš byl ve většině médií ostře kritizován za svůj proslov na

tiskové konferenci, která proběhla v den skončení prvního kola, v

němž ho Petr Pavel těsně porazil. Je pravdou, že na ní byl směrem k

svému protikandidátovi zbytečně moc agresivní a zejména

přirovnání někdejšího předsedy vojenského výboru NATO k

Vladimíru Putinovi (s tím, že oba dva byli školeni na vojenské

rozvědčíky) bylo dost nevkusné. Ovšem olej do ohně přilil některými

svými výroky i Petr Pavel nebo poražená kandidátka Danuše

Nerudová, když při komentáři svého volebního výsledku označila

Andreje Babiše za „velké zlo“.
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A především pak i ne zrovna povedená Babišova tiskovka či některé

jeho billboardy neopravňují příznivce Petra Pavla k tomu, aby

bývalému premiérovi a předsedovi hnutí ANO například zabraňovali

ke vstupu na náměstí v Jablonci, hlasitým pískotem se mu snažili

znemožnit promluvit ke svým příznivcům, jeho voliče označovali na

sociálních sítích za spodinu či hloupé venkovany apod. Děje se snad

něco takového z opačného tábora?

Dle dnešních zpráv došla vzájemná nevraživost dokonce již tak

daleko, že dle tvrzení Andreje Babiše přišel jeho manželce Monice v

dopisní obálce ostrý náboj. O důvod víc k tomu, aby se nejenom

monsignore Halík, ale i další představitelé církve a jiné veřejně

známé osobnosti s morální autoritou místo na pošpiňování

„nenáviděného kandidáta“ (ať už je jím pro někoho Andrej Babiš a

pro jiného zase Petr Pavel) spíše soustředili na odsuzování

jakýchkoliv nenávistných projevů a usmiřování obou znepřátelených

táborů.

Josef Nožička
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